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Finhvalen i Vejle fjord har fået os alle til at tænke på værdien af disse naturens største levende 
væsener, og hvor umuligt det er at aflive sådanne kæmper. 
I den kommende uge skal Den Internationale Hvalfangstkommission (IWC) afgøre om man vil 
støtte en genoptagelse af den kommercielle hvalfangst. Siden 1986 har det såkaldte ”Moratorium” 
været gældende, hvor det internationale samfund har været enige om at frede hvalerne, bl.a. fordi 
mange bestande og arter af hvaler er truede, og fordi det er umuligt at dræbe så store dyr uden at 
påføre dem store lidelser. 
 
Et såkaldt kompromisforslag skal nu forelægges på det årlige møde i Den Internationale 
Hvalfangstkommission (IWC), hvor man de næste 10 år tillader både Japan, Norge, Island og 
Grønland at drive kommerciel hvalfangst. Danmark har de senere år - som det eneste EU-land - 
konsekvens støttet kravet om genoptagelse af hvalfangsten. 
 
Samtlige dyreværns – og miljøorganisationer i landet tager klart afstand fra forslaget om at gøre 
jagten på hvalerne tilladt. Det vil være starten på en genskabelse af forholdene før 1986, hvor 
mange hvalbestande var ved at uddø. Nye lande vil nemlig gøre krav på fangstkvoter – f.eks. 
Nordkorea, og vi ved af bitter erfaring, at hvalfangernationerne ikke overholder de spilleregler, som 
IWC opsætter for fangsten. Vi ønsker brændende, at Danmarks repræsentation i IWC vil gå imod 
det præsenterede kompromisforslag. 
 
 
 
 


